
                                                                                                                                                                                                  

 

Dansk Aktionærforening – Indlæg til Danske Bank Generalforsamling,20/03 2025.  

 

Tak for ordet. 

Mit navn er Melina Garner, og jeg repræsenterer de private investorer organiseret i Dansk 

Aktionærforening og Unge Aktionærer. 

 

Vi er glade for at kunne bidrage til debatten og være med til at sætte fokus på bankens 

udvikling i dette online-møde. Jeg vil dog gerne - på de private investorers vegne - opfordre 

Banken til at gå tilbage til at afholde en traditionel hybrid generalforsamling, hvor vi både kan 

mødes fysisk og online. Det vil styrke både aktionærdemokratiet, åbenheden og bankens 

omdømme. Også i et ESG-perskektiv, hvor man i forhold til det omkringliggende samfund 

skylder størst mulig åbenhed.  

 

Og så over til de glædelige budskaber. Fra de private aktionærer vil vi gerne sende både 

anerkendelse og en stor tak til alle medarbejderne i banken og til ledelsen for et rigtig flot 

2024. Vi glade for det solide afkast og den fortsatte værdiskabelse på igangsatte strategi.  

 

Danske Bank har igangsat strategien "Forward 28", hvor fokus er på effektivisering og øget 

digitalisering. Vi så i starten af 2024 at der var en fyringsrunde. Set fra et aktionærsynspunkt 

kan være en god idé at justere omkostningerne og derved styrke indtjeningen. Mit første 

spørgsmål går på, om banken også fremover forventer, at man populært sagt, skal "spare sig 

til succes" – dvs. om vi kan forvente nye afskedigelser – eller om væksten snarere skal ske 

gennem nye investeringer?   

 

I 2024 blev der sat et punktum for den langstrakte hvidvasksag, hvilket var positivt for os alle. 

Undervejs mens sagen var på sit højeste udtalte banken, at man havde planer om at nogle af 

de midler, der blev tjent gennem ulovlige transaktioner, skulle bruges til velgørende formål.  



                                                                                                                                                                                                  

Jeg vil gerne høre, hvad der konkret er sket på den front? Hvilke initiativer er der blevet taget, 

og hvordan kan Danske Bank bidrage til at vi alle lærer af fortidens fejl?     

 

Og når vi så er ved bankens rolle i samfundet, så lad mig slutte med et emne der ligger både 

mig og Dansk Aktionærforening på sinde. Nemlig finansiel uddannelse til børn og unge, og en 

styrkelse af investorkulturen i Danmark. Kan banken - og evt med de midler som man har afsat 

fra Hvidvask-sagen - se sig selv spille en større rolle med støtte til dette arbejde? Så vi 

sammen kan styrke både finansiel dannelse og en stærkere investorkultur i Danmark.   

 

Jeg vil gerne slutte med at ønske Banken og alle medarbejdere et fortsat godt 2025. Vi ser frem 

til at følge jeres videre udvikling.   

 

Tak for ordet.   

  

 

--------oOo-------- 

Noter fra Melina, modtaget pr. mail den 20.03.25: 

 

Her er noterne og svarene på de spørgsmål I så fint har formuleret for mig – så tak for det. Her 

kommer det         

  

  

• ”Vi har igen valgt i år at holde generalforsamlingen online for at sikre, at alle investorer 

har mulighed for at deltage i generalforsamlingen. Vil det blive holdt hybrid, så vil der 

ske en naturlig opdeling mellem de fysiske deltagere til generalforsamlingen og de 

online deltagere til generalforsamlingen. ” 



                                                                                                                                                                                                  

• ”Overskuddet fra hvidvasksagen blev inddraget i 2022, og kan derfor ikke bruges til 

velgørenhedsmål. Dermed sagt, så vil vi gerne arbejde for de gode formål gennem 

andre initiativer. Såsom finansiel dannelse, hvor der lige er blevet udgivet en ny bog 

omkring unges vaner omkring penge og økonomi. 

• De arbejder allerede godt på området inden for børn og unges finansielle dannelse 

samt deres kunder, og sikrer dem en god privatøkonomi med budgettering, lån og 

investering. De sikrer at give et godt afkast til deres kunder. Der blev tilmed givet udtryk 

for, at Danske Bank gerne vil lave fremtidige samarbejder omkring dét at uddanne de 

unge i privatøkonomi og investering – at øge den finansielle dannelse. 

  

  

Med venlig hilsen 

Melina Dan Ju Garner 

 

  +45 31 32 04 84 | Melinag@live.dk | 

https://www.linkedin.com/in/melina-dan-ju-garner/ 
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